

**ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆဋ္ဌမပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့(၈. ၆. ၂၀၁၇)
ရက်နေ့တွင် တောင်သူလယ်သမား၊ အလုပ်သမားနှင့် လူငယ်ရေးရာကော်မတီမှ လွှတ်တော်သို့
အစီရင်ခံစာဖတ်ကြားတင်ပြခြင်း**

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၈)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် တောင်သူလယ်သမား၊ အလုပ်သမားနှင့် လူငယ်ရေးရာကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ ပေးပို့လာပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍အစီရင်ခံစာအား ဖတ်ကြားတင်ပြပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် တောင်သူလယ်သမား၊ အလုပ်သမားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌအား ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဦးသန်းထိုက်၊ တောင်သူလယ်သမား၊ အလုပ်သမား နှင့် လူငယ်ရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ။ ယနေ့ အစည်းအဝေး တက်ရောက်လာကြသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ အစိုးရ အဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဧည့်သည်တော်များအားလုံး မင်္ဂလာပါ လို့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ တောင်သူလယ်သမား၊ အလုပ်သမားနှင့် လူငယ် ရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ကလေးမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ကျွန်တော် ဦးသန်းထိုက်မှ ကော်မတီ၏ တစ်နှစ်တာလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်၊ လေ့လာတွေ့ရှိချက်၊ သုံးသပ်အကြံပြုချက်များနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ ပါဝင်သော အစီရင်ခံစာကို ဖတ်ကြားတင်သွင်း သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် တောင်သူလယ်သမား၊ အလုပ်သမားနှင့် လူငယ်ရေးရာကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာ။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသော ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေး သတ္တမနေ့တွင် လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် တောင်သူလယ်သမား၊ အလုပ်သမားနှင့် လူငယ်ရေးရာကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ချိန်မှစ၍ လွှတ်တော်သက်တမ်း တစ်နှစ်တာ ကာလအတွင်း ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံးမှ တောင်သူလယ်သမား၊ အလုပ်သမားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ကော်မတီသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်လာသော တင်ပြတိုင်ကြားစာ ၆၈ စောင် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌသို့ တိုက်ရိုက်လိပ်မူပေးပို့လာသော တိုင်ကြားစာ ၉၁ စောင်၊ ကော်မတီသို့ မိတ္တူပေးပို့လာသော တိုင်ကြား စာ ၅၁ စောင်၊ ခိုင်လုံသည့် အထောက်အထား၊ အချက်အလက်များမပါရှိသည့် တိုင်ကြားစာများ ၁၂ စောင်၊ ဆောင်ရွက်ရန်မလို သိရှိရန်သာပေးပို့သည့် တင်ပြ စာ ၈ စောင် စုစုပေါင်း ၂၃၀ စောင်ကို

လက်ခံရရှိပါတယ်။ ရောက်ရှိလာသည့် တင်ပြ/တိုင်ကြားစာများအရေအတွက်ကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများမှ လွှတ်တော်အပေါ် ယုံကြည်အားကိုးမှုဖြင့် တင်ပြလာတာကိုလည်း တွေ့ရှိရမှာဖြစ်ပါ တယ်။

ပြည်သူများထံမှ လယ်ယာမြေကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တိုင်ကြားစာများအပေါ် လက်ခံရရှိကြောင်း နှင့် သင့်တော်သလို ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဟု တိုင်ကြားသူများထံ ပြန်ကြားခဲ့ပြီး ၎င်းတိုင်ကြားစာ များနှင့်ပတ်သက်၍ ရေးရာကော်မတီအနေဖြင့် အစည်းအဝေး ၈ ကြိမ်ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် အမှုတွဲ ၁၀ ခု ကို ၂၇-၁-၂၀၁၇ ရက်နေ့မှ ၃-၂-၂၀၁၇ ရက်နေ့အထိ နယ်မြေ ကွင်းဆင်းစိစစ်ခြင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး စစ်ဆေးတွေ့ရှိ ချက်၊ သုံးသပ်အကြံပြုချက်များနှင့်အတူ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌထံတင်ပြပြီး ပြည်နယ်လွှတ်တော်မှလည်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သို့ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၈ ရက်နေ့ ရက်စွဲပါစာအမှတ်၊ ၅/၁၀-၂(၉)/ လွှတ်တော် (ရှမ်း)ဖြင့် ပေးပို့ထားပြီး လည်းဖြစ်ပါတယ်။

တောင်သူလယ်သမား၊ အလုပ်သမားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ကော်မတီသည် ပြည်သူများထံမှ လယ်ယာမြေကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တိုင်ကြားစာများအပေါ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၏ အကြံပြု တင်ပြချက်အတိုင်း တိုင်ကြားစာပါ အချက်အလက်များ၏ အမှုတွဲ တစ်ခုချင်းစီကို လေ့လာ၍ မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ပေးသင့်သည့် ဦးစားပေးအဆင့် သာမန်အဆင့် သို့မဟုတ် မှတ်တမ်းတင် ထားပြီးမှ နောက်မှဆောင်ရွက်ရန် အဆင့်များခွဲခြားထားပြီး အမှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရေးရာကော်မတီ များကိုလည်း လွှဲပြောင်းပေးပို့ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။

ကော်မတီအနေဖြင့် ပြည်သူများမှတင်ပြလာသော တင်ပြ/ တိုင်ကြားစာများကို ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အမှုတွဲတစ်ခုချင်းစီမှ တိုင်ကြားစာပါ အချက်အလက်များကို သေချာ လေ့လာပြီးမှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌသို့ တင်ပြလမ်းညွှန်မှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းလည်းဖြစ်ပါတယ်။

မိမိတို့ရေးရာကော်မတီများသည် လွှတ်တော်အငယ်စား များဖြစ်သည်နှင့်အညီ ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်းရှိ ပြည်သူလူထုများ၏ ယုံကြည်အားကိုးမှုကိုလည်း အတတ်နိုင်ဆုံးရရှိအောင် ဆောင်ရွက် နေကြသော ကော်မတီများ လည်းဖြစ်ပါတယ်။

ကော်မတီ၏ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ချက်များကို ဖော်ဆောင်ရာတွင်လည်း ဘက်မလိုက်ဘဲ မျှတမှန်ကန်စွာဖြင့် တင်ပြပြီး အမှုတွဲနှင့် ပတ်သက်သော အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂိုလ်များကိုတွေ့ ဆုံကြားနာစေခြင်း၊ မြေပြင်ကွင်းဆင်းခြင်းများကိုလုပ်ဆောင်ပြီးမှ အစီရင်ခံစာအား ပြည်နယ်

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌထံသို့ တင်ပြခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ သို့ပါသောကြောင့် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌမှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြပေးပို့လာသော သက်ဆိုင်ရာ ရေးရာကော်မတီများ၏ အမှုတွဲများ ကို မှန်မှန်ကန်ကန်နှင့် အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးရန် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးမှ တစ်ဆင့်တိုက်တွန်းအပ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ တောင်သူလယ်သမား၊ အလုပ်သမားနှင့် လူငယ်ရေးရာကော်မတီ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခြင်းဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း သက်ဆိုင်ရာဒေသရှိ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအပြင် သက်ဆိုင်ရာဒေသရှိ အာဏာပိုင် အဖွဲ့အစည်းများမှလည်း နားလည်မှုရှိရှိဖြင့် ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြပါရန် လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးမှတစ်ဆင့် တင်ပြလိုပါတယ်။

တောင်သူလယ်သမား၊ အလုပ်သမားနှင့် လူငယ်ရေးရာကော်မတီအနေနှင့် အကြောင်း အမျိုးမျိုးကြောင့် တင်ပြ/လွှဲပြောင်း ပေးပို့လာသော တိုင်ကြားစာများအားလုံးကို ပြည်နယ် လွှတ်တော်၏ ဆောင်ပုဒ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်မှ ပေးအပ်ထားသော တာဝန်၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်များဖြင့် ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပြီး ကျန်ရှိနေသေး သောအမှုတွဲများ၊ ထပ်မံရောက်ရှိလာသော တိုင်ကြားစာများကိုလည်း လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌထံသို့တင်ပြ လမ်းညွှန်မှုခံယူနိုင်ရေး ဆက်လက် စီစဉ် ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ကော်မတီအနေဖြင့် လေ့လာတွေ့ရှိချက်၊ သုံးသပ်အကြံပြုချက်များကို တင်ပြရမည်ဆိုလျှင် တောင်သူ လယ်သမားများ၏ ဘဝအခြေအနေမှန်နှင့် မှီခိုအားထားရာ လယ်ယာစီးပွားရေး၏ အလားအလာမှာ ခေတ်ပြောင်း စနစ်ပြောင်းတို့၏ သိသာသော ပြောင်းလဲမှုမရှိသေးပါ။ စပါးနှင့် အခြားသီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ကြသည့် တောင်သူလယ်သမားများ၏ အဓိကအခက်အခဲမှာ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ၏ ထုတ်လုပ်မှုကုန်ကျစရိတ်များပြားခြင်း၊ ထုတ်ကုန်ခိုင်မာသော ဈေးကွက် အာမခံချက်မရှိခြင်းတို့မှာလည်း အဓိကအကြောင်းအရင်းဖြစ်ပါတယ်။ လုပ်သလောက်အကျိုး မခံစားရသည့် လယ်ယာလုပ်ငန်းများကို လယ်သမားများမှစွန့်ခွာလာကြပြီး လယ်ယာမြေများကို အခြားမြေများအဖြစ် ဝယ်ယူ အသုံးပြုလာ၍ စိုက်ပျိုးမြေများလျော့နည်းလာပြီး တစ်ချိန်က စပါး အပါအဝင် အခြားသီးနှံများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ခဲ့ကြသည့် လယ်ယာ မြေများမှာ ဓာတ်ဆီဆိုင်၊ စားသောက်ဆိုင်များ ပေါ်ပေါက်လာတာ ကိုလည်း တွေ့ရှိရမှာဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ယခုအခါ နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ တောင်သူ လယ်သမားများအတွက် စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများကိုလည်း တိုးမြှင့်ထုတ်ချေးပေးနေပြီဖြစ်ရာ လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင်ခွင့်ပုံစံ ၇ လက်မှတ်ရရှိထားမှသာ မိမိတို့ လယ်ယာမြေများကို အာမခံထား၍ လိုအပ်သော စိုက်ပျိုးစရိတ်အရင်းအနှီးများ ချေးယူစုဆောင်းနိုင်တဲ့ အခွင့်အလမ်းများရရှိမှာ ဖြစ်သောကြောင့် တောင်သူလယ်သမားများမှ ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ လယ်ယာမြေဥပဒေအတိုင်း လယ်ယာမြေ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ပိုမိုလျှောက်ထားလာကြပြီဖြစ်ရာ လယ်ယာမြေ လုပ်ပိုင်ခွင့်လက်မှတ်များကို မှတ်ပုံတင်ပြုလုပ်ရာတွင် မလိုလားအပ်သော ကြန့်ကြာမှု မရှိစေဘဲ ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ လယ်ယာမြေ နည်းဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ အတိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုပါတယ်။

လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင်ခွင့်ရရှိထားသူများမှာလည်း လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်း ရှိ/မရှိတို့ကို စိစစ်ရန်လိုအပ်ပြီး လက်ရှိအသုံးပြုခွင့်ရရှိထားသော လယ်ယာမြေ အတွက် လယ်ယာမြေ လုပ်ပိုင်ခွင့်လျှောက်ထားရာတွင်လည်း သက်ဆိုင်ရာ ရပ်/ကျေး၊ မြို့နယ်၊ ခရိုင် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၏ လယ်ယာမြေနည်းဥပဒေအတိုင်း ကျင့်သုံးခြင်း ရှိ/မရှိ တို့ကို လည်း သေချာကြပ်မတ်သင့်ပြီး ဖော်ပြပါစည်းကမ်းချက်များ၊ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေအတိုင်း လိုက်နာ ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ခြင်း မရှိသူတို့ကိုလည်း တည်ဆဲဥပဒေအရ ထိရောက်စွာအရေးယူသင့်ပါတယ်။

ဒေသအာဏာပိုင်များ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် စိုက်ပျိုးရန် ကျန်ရှိသည့် ပုဂ္ဂလိကပိုင်ကုမ္ပဏီများ၊ လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၏ စိုက်ပျိုးမြေဧရိယာများကို သတ်မှတ်ကာလအတွင်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိသည့် လယ်ယာမြေများ၊ မြေလွတ်၊ မြေရိုင်းနှင့် မြေလပ် များစီမံခန့်ခွဲမှုဗဟိုက လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ အသုံးပြုခွင့်ပေးသူ ဦးရေ၊ ဧရိယာ၊ သတ်မှတ်ကာလအတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းရှိ/မရှိတို့ကိုလည်း ပြန်လည်စိစစ်ပြီး မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်း စီမံခန့်ခွဲရေးဥပဒေအတိုင်း ဆောင်ရွက်သင့်ပါတယ်။ လယ်ယာမြေနှင့်အခြားနည်းဖြင့်အသုံးပြုရန် ခွင့်ပြုမိန့်၊ လယ်ယာမြေမှတစ်ပါး လယ်ယာမြေများကို အခြားနည်းဖြင့် လျှောက်ထားလာမှုများကို စနစ်တကျစိစစ်ပြီး စီးပွားရေးသမားများ၏ အမြတ်ထုတ်မှုကိုခံနေရသည့် တောင်သူလယ်သမားများ အား အလေးထားပေးမကူညီ ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးမှတစ်ဆင့် အကြံပြု တိုက်တွန်းလိုက်ရပါတယ်။

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ပဉ္စမပုံမှန် အစည်းအဝေးတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်မှ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်များကို

ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ တင်ပြရာတွင် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ရငွေလျော့နည်းခြင်းမှာ ယခင်က မြေအသုံးချမှု ပရီမီယံကြေးများ ကောက်ခံခဲ့သော်လည်း အစိုးရသစ် လက်ထက်တွင် ဘဏ္ဍာအခကြေးငွေကောက်ခံရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ပယ်ဖျက်ဖြေလျော့ပေးခဲ့ခြင်းများဖြစ်သည် ဟု တင်ပြခဲ့ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ကောက်ခံခွင့်ရှိသော Royalty Fees အား ပယ်ဖျက်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကိုကြည့်ခြင်း အားဖြင့်လည်း ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ ဘဝဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် အဓိကထား ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်မှာလည်း ပေါ်လွင်နေပါ တယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ရငွေများလျော့နည်း သွားခဲ့သော်လည်း လာမည့်ဘတ်ဂျက် ကာလများတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း လယ်ယာမြေကဏ္ဍ အဆင်မြင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ တောင်သူ လယ်သမားများအနေဖြင့် ဝင်ငွေပိုမိုတိုးတက်ရရှိစေရေး ရည်ရွယ်၍ ကုန်းမြင့်လယ်ယာမြေ ဖော်ထုတ် ရေးစီမံကိန်းများ၊ စပါးသီးနှံများကို တိုးတက်အောင်မြင်စွာ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက် နေမှုများ၊ ကျေးလက်နေပြည်သူများ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးနှင့် ဝင်ငွေတိုးပွားရေး အတွက် ကျေးလက် လမ်း၊ တံတား၊ မီးလင်းရေးနှင့် ရေပေးရေးလုပ်ငန်းများ စသည်တို့ကို လည်း အလေးထားဖော်ဆောင်သွားမည်ကိုလည်းတွေ့ ရှိရပါတယ်။ ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်အစိုးရ အနေဖြင့် မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက် လုပ်ငန်းစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပွင့်လင်းမြင်သာ မှုရှိစွာဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေလို့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးမှတစ်ဆင့် ဆန္ဒပြုရင်း တောင်သူလယ်သမား၊ အလုပ်သမားနှင့် လူငယ်ရေးရာကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာအား နိဂုံးချုပ်တင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံး ကို အထူးကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ဆဋ္ဌမပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် တောင်သူ လယ်သမား၊ အလုပ်သမားနှင့် လူငယ်ရေးရာကော်မတီက တင်ပြသည့် အစီရင်ခံစာအား ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၈ (စ)အရ ပြည်နယ်လွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။